
Zápis z členské schůze Společenstva výrobců a prodejců zdravotnických prostředků, z.s. 

 

Termín konání:  11. 9. 2018 
Místo konání:  Divadlo Metro, Národní 25, Praha 1 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Schůzi zahájila a řídila předsedkyně Šárka Dvořáková 
 
Program: 
1. Zahájení 
2. Činnost SVPZP od minulé schůze 
3. Informace k nové MDR 745 a úhradové vyhlášce novelizovaného zákona 48/1997 
4. Plán práce SVPZP pro další období 
5. Prezentace JUDr. Jakuba Krále – novelizace legislativy ZP a jejich úhrad 
6. Diskuze - hlasování 
7. Závěr 
 
 
Zápis: 
1. Činnost SVPZP od minulé schůze  

Předsedkyně přivítala členy schůze a přednesla program schůze. 
 
2. Činnost SVPZP od minulé schůze 

• informace ze schůze představenstva 

- představenstvo se sešlo 2x od poslední členské schůze 12. 4. 2018 

- členové představenstva vedli několikrát dílčí jednání se zástupci MZČR a zdrav. pojišťoven 

-  22. 5. 2018 jednání se zástupci ZPMV, schůzka pracovní skupiny „R“ - cirkulace 

-  10. 7. 2018 jednání ohledně možného pozměňovacího návrhu k zákonu 48/1997 

-  3. 9. 2018 projednání přihlášek firem Fresenius Kabi a MEYRA, projednáno doporučení zrušit 
členství firmě SELET pro dlouhodobou neúčast a nehrazení členských příspěvků a nákladů po 
dobu 5 let. 

 

• smlouva a cenová ujednání o cirkulaci - jednání na VZP, ZPMV, ČPZP 

VZP: 

Již více let se SVPZP snaží změnit smluvní podmínky, resp. úhrady za cirkulaci a služby s tím 
spojené. Mnoho let jednáme s pracovníky o potřebném nárůstu cen – marně. 

Letos jsme společně jednali mnohokrát na MZČR a stále apelovali na to, že je potřeba ceny 
navýšit a tedy počítat i s jinými čísly za cirkulaci. 

Koncem června VZP poslala dodatek smlouvy, kde jsou sazby opět stejné jako před 5 lety. 
Odpověděli jsme nesouhlasem za SVPZP po dohodě pracovní skupiny k rukám ředitelky MUDr. 
Mikové – ovšem VZP sdělila, že v tak krátkém čase nedokáže provést změny a je třeba smlouvy 
podepsat a jednat v průběhu jejich platnosti o změně cen a vyzvala nás k jednání.  

2. 8. 2018 jsme se ve složení - p. Kotík, Mikulka a p. Dvořáková účastnili projednání hodinové 
sazby. VZP nemohla najít nesrovnalosti v naší kalkulaci, která je velmi jasná, vytkla alespoň 
kalkulaci dovolené zaměstnanců s tím, že nikoli 5 týdnů smíme do kalkulace započítat, ale 4 
týdny – dle zákoníku práce. Konkrétně se blíže vůbec nevyjádřili k ostatnímu. Další jednání bude 
17. 10. 2018 na VZP, kam pozvala VZP i svazové zdravotní pojišťovny. 

 

Změna smlouvy ZPMV zaslaná SVPZP již počátkem roku 2018 byla prvně a také naposledy se 
zástupci ZPMV projednána 22. 5. 2018. Po předložení našich připomínek se ze strany ZPMV 
nedělo nic. Před týdnem a půl byl členům zaslán návrh změněné smlouvy včetně příloh, 
částečné úpravy odpovídají našemu projednání dne 22. 5. 2018, některé však nikoli a jsou velmi 
zásadní pro další činnost. 



Jelikož rozbor a připomínky tohoto návrhu jsou časově náročnější, pracovní skupina „R“ po 
skončení členské schůze bude pokračovat jednáním ohledně konečného stanoviska SVPZP 
k tomu návrhu.  

 

Návrh smlouvy ČPZP – v dubnu 2018 přišla smlouva, kterou jsme odmítli podepsat, za SVPZP 
jsem poslala připomínky a vyzvala je k jednání – pak asi dva měsíce pravidelně telefonovala, 
jestli na nás nezapomněli – pak se SVPZP ozvali s tím, že to nechávají na podzim 2018. Zatím 
nemáme další reakci. 

 

3. Informace k nové MDR 745 a úhradové vyhlášce novelizovaného zákona 48/1997 

- Od prosince 2017 probíhala jednání na MZČR ve věci novelizace zákona 48/1997, proběhla 
aktualizace kategorizačního stromu, proběhla jednání s MZČR za účelem stanovení úhrad pro 
jednotlivé položky v kategorizačním stromu. Detailně bylo toto téma probráno na minulé 
členské schůzi dne 12. 4. 2018. 

- O té doby neprobíhala zásadní jednání na MZČR ani jsme nebyli nikam přizváni. Sami jsme 
iniciovali snahu změnit některé pro nás omezující prvky v novém zákoně a to zejména: 

1, aby smluvní výdejci mohli dodávat celou paletu zdravotnických prostředků ve tř. I.  

2, aby se vrátil „bílý program“ zpět do úhrad zdravotních pojišťoven, resp., aby nevypadl z úhrad 

3, aby byla možnost předepsat ZP na poukaz již v průběhu hospitalizace 

 

K prvnímu: výdej smluvním výdejcem podporujeme u sk. I. dlouhodobě a snažili jsme se i na 
všech jednáních na MZČR – SVPZP nechápe, proč má např. inkontinenci vydávat pouze 
farmaceutický asistent – zejména i další ZP, které se dnes prodávají volně v běžných obchodech. 

 

K druhému – bílý program (toaletní židle, sprchovací pomůcky a pomůcky do vany) je nedílnou 
součástí života zdravotně postižených – pro mnohé staré lidi pak jedinými levnými pomůckami, 
které dostali od pojišťovny – výhodou byl doposud předpis praktickým lékařem. Podpořili jsme 
skupinu ROSKA, aby tento bod projednala za asociaci pacientů. 

K třetímu – oslovili jsme zdravotní pojišťovny – resp. VZP a Svaz zdravotních pojišťoven, jaká je 
praxe ve vybavování pacientů ZP pomůckami v době hospitalizace dnes a toto chceme zakotvit 
do zákona. 

 

Dne 12. 7. 2018 se za SVPZP účastnil jednání na zdravotním výboru Petr Kotík. Obsah jednání 
tlumočil členům. 

 

Dne 5. 9. 2018 zasedal opět zdravotní výbor – informace z jednání byly odeslány 10. 9. 2018 
členům SVPZP e-mailem. 

 

Novela zákona 48/1997 je již dostupná ke čtení na mnoha portálech. Dosud nejsme 
obeznámeni s tím, jaké konkrétní změny přinese její zavedení do praxe a jaké budou praktické 
dopady na systém úhrad.  

VZP byla při minulé schůzce rozčarována, sami nevědí, jak by to mělo fungovat a vůbec netuší, 
zda budou cirkulovat. 

 

 

4. Plán práce SVPZP pro další období  

• pokračování v jednáních změny smlouvy o cirkulaci  

• sledování situace a vývoje novelizace 48/1997 

• sdílení informací a novinek v oblasti legislativy  

• příprava na přechod nového systému úhradového katalogu z VZP na SÚKL od roku 2019  

 

5. Prezentace JUDr. Jakuba Krále na téma novelizace legislativy zdravotnických prostředků          a 
jejich úhrad 

• nová MDR 745/2017 – její platnost a nutné kroky firem  



• průběh novelizace zákona 48/1997 úhradové regulace ZP, situace tohoto zákona  

 
6. Diskuze - hlasování 

Předsedkyně nechává hlasovat o ukončení členství firmy SELET 

Všichni přítomní hlasují pro ukončení členství firmy SELET 

 

Předsedkyně nechává hlasovat o přijetí 2 nových firem do SVPZP 

Všichni přítomní hlasují pro přijetí firem Fresenius Kabi a MEYRA do členské základny SVPZP 

 

7. Závěr 

 
Zapsala: Š. Dvořáková, K. Walková 
 


